
Otevřený dopis starostovi obce Trnová

Pane starosto,
cítil jsem se v pondělí, 11. 4. , během dosud poslední pracovní schůze Zastupitelstva obce poněkud provinile, protože 
jsem tušil eventualitu, která signalizovala, že příští týden, tedy 18.4., se nejspíše nebudu moci tohoto jednání zúčastnit. 
Následující den, tedy v úterý 12.4., se ovšem staly dvě události, které radikálně proměnily moje pocity: jednak jsem dostal 
zprávu, že si budu muset jít na pár dnů lehnout do nemocnice, takže 18.4. opravdu nebudu moci na pravidelnou večerní 
schůzku přijít, ale za druhé – a to je z mého pohledu mnohem závažnější – jsem se dozvěděl o masivním 
kácení stromů na obecním pozemku, parcelní číslo 193/2, takže odpadly všechny důvody k tomu, abych se 
cítil provinile, protože pravda je prostá: Jestli se totiž pondělních zasedání zúčastňujeme nebo ne, je 
absolutně jedno, protože Vy si stejně vše nakonec uděláte podle svého a tak, aby se nezachovala žádná 
dokumentace provedeného zásahu nebo akce a nás podle situace buď informujete ex post nebo 
neinformujete vůbec.
Nabízí se ovšem ještě druhá, mnohem horší, varianta chápání naší účasti na pondělních sezeních: pomáhají 
vytvářet jakousi kulisu demokracie, divadélko, které vytváří prostor všelijakým rejdům...

Živě cítím, co byste asi tak chtěl odpovědět na moje předchozí řádky: že Vám křivdím, že jste tu věc v zastupitelstvu 
projednal, atd., atd. Neprojednal. 
1. Zopakujme jenom strohá fakta naléhavé a pochopitelné žádosti pana Evžena Schlogera o povolení kácení 
dřevin na jeho pozemcích, která předcházela kácení na obecním pozemku p.č. 193/2 a moje návrhy k řešení této 
žádosti:
V prvním kole posouzení panem místostarostou Nezbedou, který má, jak neustále opakujete, příslušné 
školení a z toho vyplývající licenci k relevantnímu posouzení situace.
V druhém kole, pokud by pan místostarosta shledal, že je potřeba někoho fundovanějšího, povolání licencovaného 
znalce, dendrologa. 
Výsledkem tohoto návrhu byla odpověď v zápisu z pondělního zasedání 14. 3. t.r.: Žádost o kácení dřevin  (p. 
Schloger) – povolit, ale uložit povinnost nahradit pokácené stromy novými a zkonzultovat se zastupitelstvem 
obce. 
Z tohoto stručného konstatování vyplynulo, že jste přenesl úkol rozhodnutí na pana místostarostu Nezbedu. Ten 
ovšem musí znát příslušné vyhlášky č. 222/2014 Sb. a 189/2013 Sb. “O ochraně dřevin a povolování jejich 
kácení” a ví tedy, že ke každé úpravě dřevin patří protokol o předmětných dřevinách se zakreslením polohy 
stromu a především údaj o změření obvodu kmenu ve výšce 130 cm nad zemí. Pokud takový dokument 
existuje, je tato záležitost formálně i věcně v pořádku. 

Zcela jiné je to ovšem s kácením stromů na obecním pozemku, který lze jako součást středu obce Trnová v 
okolí zámku a kostela považovat za součást významného krajiného celku a proto tady bylo povolení třeba. 
V tomto případě jsme na zastupitelstvu hovořili o potřebě zkácení jednoho smrku výrazně vychýleného ze svislé 
polohy a zkácení tohoto stromu se jevilo laickému pohledu jako logické a nutné, ale rozhodně jsme nehovořili o 
vykácení všech stromů na pozemku shora uvedeného parcelního čísla. 
A navíc, proč jsme o tak masivním zásahu nebyli informováni ani v pondělí 11. 4., tedy den před tím než byl 
proveden, ale byl zjevně již dlouhou dobu připraven? 

Naskýtá se prostá, ale bohužel zjevně pravdivá odpověď: 
Vy nás potřebujete pouze jako zástěrku vytvářející zdání demokratického řízení obce a v okamžiku, kdy je 
Vám naše přítomnost v Zastupitelstvu nepříjemná, tak provedete jakýsi kouzelnický trik, abyste dosáhl svého 
záměru. 
S úterním dramatickým zásahem do vzhledu obce to nakonec dopadlo jako s bohulibým počinem očistit okolí 
Obecní krčmy od kontejnérů na tříděný odpad – došlo k zohavení mnohem citlivějšího místa naší obce, to jest 
prostranství okolo zámku a kostela. 

Pane starosto, zamyslete se nad trnovskou podobou demokracie pod 
Vaším vedením . . .

S pozdravem a zatím stále ještě s úctou

Miroslav Vojtěchovský
Trnová, 16. dubna 2016


